
Zápis ze 178. (9.) sch̊uze výboru ČMS dne 10. dubna 2013.

Př́ıtomńı: J. Bouchala, J. Franc̊u, P. Girg, D. Hlubinka, P. Hofmanová, B.
Maslowski, L. Pick, J. Rákosńık

Omluveni: J. Kratochv́ıl, M. Lávička, E. Pelantová, O. Rossi

Program

1) SVOČ 2013.

2) EMS.

3) Maturity.

4) Finance.

5) Členská základna.

6) Valné shromážděńı.

7) Různé.

Předseda Bohdan Maslowski zahájil sch̊uzi a seznámil zúčastněné s progra-
mem sch̊uze.

Ad 1) Byl diskutován Dodatek ke smlouvě s MFF UK. MFF UK poskytne
40.000,- Kč (30.000,- Kč matematická sekce a 10.000,- Kč informatická sekce).
Deloitte letos SVOČ sponzorovat nebude. Od Ernst & Young zat́ım neńı od-
pověd’. RVS poskytne 40.000,- Kč. Školńı kola SVOČ proběhnou do 18.4. 2013.
Bude nutné sestavit poroty pro závěrečné kolo v Opavě. Jednoho porotce do
každé sekce dodá mı́stńı organizátor akce Slezská univerzita v Opavě. Je disku-
tována možnost vyřešit odměny převodem, aby odpadlo riskantńı převážeńı ho-
tovosti. Tento návrh je po diskusi považován za nejlepš́ı řešeńı. Webové stránka
SVOČ je http://conferences.math.slu.cz/SVOC2013/index.html.

Ad 2) B. Maslowski informoval o každoročńım setkáńı předsed̊u matema-
tických společnost́ı, který se letos konal v Århusu v Dánsku. Na letošńım setkáńı
zazněla výzva k źıskáváńı individuálńıch člen̊u EMS. ČMS se má oficiálně vyjádřit
k dokumentu

”
Code of Practice“. J. Rákosńık navrhuje nenechávat to až na

valné shromážděńı Bylo rozhodnuto odhlasovat přijet́ı dokumentu per rollam po
jeho předchoźım prostudováńı. J. Rákosńık připomı́ná, že na webových stránkách
EMS je sekce e-news, do které by stálo za to přisṕıvat.
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Ad 3) B. Maslowski vyslovil názor, že ČMS by se neměla v maturitách sama
angažovat. Měla by to řešit sekce SUMA a my bychom je pak měli podpořit.
V jiných zemı́ch je členěńı profesńıch sdružeńı odpov́ıdaj́ıćıch JČMF jiné - pe-
dagogové jsou vedeni společně s vědeckou část́ı. T́ım vzniká v JČMF problém,
zda se má ČMS k problému maturit samostatně vyjadřovat. J. Rákosńık vyslo-
vil názor, že bychom měli mı́t názor nejdř́ıve jako jednotlivci, ten probrat ve
výboru a společnou část prosazovat přes JČMF. J. Rákosńık zmı́nil, že řada lid́ı
nemá přehled o maturitách. B. Maslowski připomněl, že debata se týká kata-
logu požadavk̊u k jednotné maturitě. B. Maslowski rozešle výboru stanovisko
Jednoty k prostudováńı.

Ad 4) D. Hlubinka referoval o finančńı stránce ČMS. Na kontě je 655.000,-
Kč. Momentálně se ČMS pod́ıĺı na organizaci konferenćı

”
Zimńı škola abstraktńı

analýzy“ a
”
Robust“. Dále se ukázalo, že na kontě je v́ıce jak 15 let z̊ustatek

10.000 za ECH. Nikdo se o tuto částku nehláśı. D. Hlubinka a L. Pick navrhuj́ı
tuto částku převést na podúčet ČMS a nevést ji samostatně. Proběhlo podáńı
daňového přiznáńı za ČMS. Padl návrh pańı Zahradńıkové vyplatit odměnu
5000,- Kč za pomoc s účetnictv́ım při podáńı daňového přiznáńı. Výbor s t́ımto
návrhem souhlasil. Na účet letos přijde 2% procenta z pořádáńı zimńıch škol.

Ad 5) Členská základna.
Přijat́ı

7602 Jan Česal 1992 Brno

7745 Dominik Beck 1996 Liberec
7741 Petr Doležal 1995 Středočeská, Rakovńık
7703 Anna Filipová 1996 Středočeská, Koĺın
7682 Vojtěch Herrman 1995 Liberec
7718 Jan Holeček 1994 Plzeň
7681 Radek Hronek 1994 Středočeská
7700 Adéla Kovař́ıková 1994 Plzeň
7742 Jana Lepšová 1995 Hradec Králové
7717 Ondřej Mička České Budějovice
7711 Lukáš Mraźık 1994 Liberec
7732 Vladimı́r Sedláček 1992 Brno
7727 Ester Sgallová 1996 Praha
7722 Jana Sotáková 1993 Brno
7743 Dušan Stěhule 1996 Hradec Králové

7691 Magdaléna Tydrichová 1995 Úst́ı nad Labem
7720 Jǐŕı Veselý 1992 Olomouc
7744 Kateřina Vlčková 1993 Hradec Králové
7746 Libor Vondráček Jihlava
7719 Petr Zamazal 1995 Zĺın
7798 Anna Zavadilová 1994 Praha

P. Girg seznámil členy s novým zp̊usobem přihlašováńı do ČMS přes hlavńı
databázi JČMF. Tento systém má velkou výhodu pro potenciálńıho člena, který
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vyplńı vše na jednom mı́stě. B. Maslowski navrhuje, aby z d̊uvodu minimalizace
prodlev, byla výboru čas od času roześılána sumarizace přihlášek e-mailem a
hlasováńı o přijet́ı by proběhlo per rollam.

Ad 6) V roce 2014 bude uspořádáno
”
Valné shromážděńı ČMS“ a

”
Konferenci

českých matematik̊u 2014“. Na
”
Valném shromážděńı ČMS“ proběhne volba

nového výboru ČMS.
”
Valné shromážděńı ČMS“ bude pravděpodobně v červnu

2014. Př́ıpravné práce zaháj́ıme na podzim 2013. Dále byly diskutovány návrhy
ohledně mı́sta konáńı. Byla zmı́něna Olomouc jako možné mı́sto konáńı.

Ad 7)

• Sjezd JČMF muśı schválit Komitét pro matematiku.

• Cyklus
”
Matematika a . . .“. Přednáška Prof. Kottase proběhla velmi úspěšné.

Daľśı návrh do tohoto cyklu je Dag Hrubý: Maturita z matematiky his-
toricky. L. Pick oslov́ı Vodňanského, zda by chtěl přednáškou přispět do
tohoto cyklu.

• ČMS byla oslovena ohledně uzavřeńı recipročńıho členstv́ı se Slovinskou
matematickou společnost́ı. Také bychom měli domluvit recipročńı členstv́ı
s DMV.

• Občasńık ČMS
”
Drbna“: J. Rákosńık z d̊uvodu pracovńıho vyt́ıžeńı již

nemůže vykonávat redakčńı práce. Výbor bude hledat vhodného nástupce.

• Od 21.12.2012 do 31.12.2012 prob́ıhalo hlasováńı per rollam o uděleńı
pamětńı medaile ČMS K. Segethovi. Hlasováńım bylo uděleńı medaile
schváleno.

• L. Pick stručně referoval o práci terminologické komise.

• J. Rákosńık seznámil př́ıtomné s novými možnostmi EUDML.
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